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...pokračování na str. 3
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Milí spoluobčané!
Nadešel čas horkých letních 

měsíců a dovolených. Pro většinu  

z nás to znamená najít si čas na rodinné 
dovolené a výlety. S tím jde ruku v ruce 
i zvýšený pohyb dětí po obci. Proto 
vás požádám: jezděte opatrně, aby 
se nestalo nějaké neštěstí. Stížností 
na rychle jedoucí auta jsem vyslechl 
už mnoho a s novými silnicemi jich 

rozhodně neubylo. Máme u nás zóny 
s rychlostí 30 km/h, ale i s rychlostí  
20 km/h. Všem nám v autoškole 
říkali, že se vždy jedná o maximálně 
povolenou rychlost. Chovejme se proto 
prosím ohleduplně a zodpovědně. 

Pohádkovou  cestu  těsně  před prázdninami připravila pro všechny děti ze školky a školy Unie rodičů. Do poslední chvíle nebylo jisté, zda 
kvůli hrozící bouřce vůbec proběhne, ale nakonec  vše dopadlo dobře, bouřka se nám vyhnula. Od vodárny se vydaly skupinky dětí s rodiči 
po stanovištích, kde čekaly   pohádkové  bytosti  inspirované filmem Tři bratři. A  v  závěru  cesty  u r ybníku  Trojháček na ně čekaly báby 
 z mokřin, které po nich chtěly splnění úkolů. Pak  už  byl  čas  na  odpočinek  a buřty... Foto: Hana Tonarová
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Asfaltové hřiště u sokolovny
Havlíčkova Borová

začátek po 21. hodině

Neděle 7. 8. Zátopek
Pondělí 8. 8. Příšerákovi 2

Úterý 9. 8. Prvok, Šampón, Tečka a Karel
Středa 10. 8. Vyšehrad: Fylm (od 15 let)

Pořadatel si vyhrazuje právo změnit program

BOROVSKÁ 
DESÍTKA
30. 7. 2022

www.borovska10.cz

Servisujte pravidelně,  
vyhněte se drahým 

opravám a spořte na 
energiích. 

Tel. 723 510 011 
www.servisokenvysocina.cz

• ODBORNÉ SEŘÍZENÍ OKEN A DVEŘÍ

• OPRAVY A VÝMĚNY POŠKOZENÉHO KOVÁNÍ

• SERVIS A OPRAVY STÍNÍCÍ TECHNIKY

• NÁVRH NOVÉ STÍNÍCÍ TECHNIKY ISOTRA

• VÝMĚNY OKENNÍHO A MEZISKELNÍHO TĚSNĚNÍ

• VÝMĚNY DVEŘNÍHO TĚSNĚNÍ

• HLINÍKOVÉ OPLÁŠTĚNÍ OKEN

• VÝMĚNY ROZBITÝCH SKEL

• KOMPLETNÍ REKONSTRUKCE OKEN A DVEŘÍ


VÁM NABÍZÍ:

HUMANITÁRNÍ SBÍRKU 
TEXTILU 

vyhlašuje 

Máte doma starší nebo nepotřebné oblečení 
a nevíte co s ním? 

Nevyhazujte ho! Dejte mu šanci na druhý život! 

Co můžete darovat? 
Věci zachovalé, čisté a nepoškozené. 

Oděvy, oděvní doplňky, párovou obuv, 
bytový textil a hračky. 

Vše zabalené v igelitových pytlích. 

Darovaný textil doplní sklad 
Textilní banky.cz kde zůstane 
uložen pro potřeby sociálně 

slabších a osob v krizi. 

Všem dárcům DĚKUJEME 

V případě dotazů prosím volejte +420 776 175 707 

Darovaný textil přijímáme  
 

ve spolupráci s obcí 

PÁTEK 9. 9. 2022
v čase od 14.00 do 17.00

HAVLÍČKOVA BOROVÁ, hasičská zbrojnice
  PRODÁVAT 
  BUDEME: 
Dětské oblečení čisté a odžmolkované 
Čistou obuv * Hračky * Dětské knížky

Kočárky * Sedačky  * Autosedačky  
Sedačky na kolo * Odrážedla

Dětské sportovní vybavení
Postýlky * Chůvičky  

DĚTSKÁ BURZA

  PRODÁVAT 
  NEBUDEME: 

Rozbité, poškozené, nefunkční věci 
Špinavé, roztrhané a jinak neprodejné 

oblečení a boty * Ponožky a spodní 
prádlo * Těhotenské oblečení 
Oblečení větší než vel. 158 

(12-13 let) * Boty větší než vel. 38

VÝBĚR oblečení:  středa 7. 9. od 16.00 do 18.00
VÝDEJ oblečení: pondělí 12. 9. od 16.00 do 17.00

HAVLÍČKOVA BOROVÁ

středa 7. 9.  od 16:00 do 18:00
pátek 9. 9.  od 14:00 do 17:00

pondělí 12. 9.  od 16:00 do 17:00

 v přízemí hasičské zbrojnice
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...pokračování ze str. 1

SLOVO
MÍSTOSTAROSTY

NEPOŘÁDEK PO OBCI
Nejen obecní zaměstnanci, ale i škola 

se zapojila do úklidu a pletí obce před 
poutí. Bohužel si musím postesknout 
nad nepořádkem na veřejné zeleni. 
Nemyslím jen odpadky, ale hlavně psí 
exkrementy. Není příjemné plet záhony 
a bát se, že se potřísníte trusem. Mít 
psa je zodpovědnost, a pokud s ním 
chceme chodit mimo zahradu, tak je 
naší povinností si vzít sáčky a výkaly 
našeho mazlíčka uklidit. Na zahradě si 
je také málokdo nechá povalovat…

ELEKTRONICKÁ ÚŘEDNÍ DESKA
Většina z vás si všimla, že mezi 

vchody do našeho úřadu se vyskytl velký 
na výšku postavený „tablet“. Jedná se 
o dotykovou obrazovku a nemusíte 
se jí bát. Primárně si na ní zjistíte 
všechny informace o našem městysi, 
včetně všech povinně zveřejňovaných 
dokumentů. Nadále se budeme snažit 
rozšířit její funkce o přístup na jízdní 
řády IDOS či turistického průvodce. Na 
nákup zařízení jsme získali dotaci přes 
Místní akční skupinu Havlíčkův kraj ve 
výši 206 tisíc korun.

STAVBA ŠKOLKY
Na stavbě školky postoupily práce 

o krok blíže dokončení, které by mělo 
být do konce listopadu 2022. Nyní jsou 
prováděny vnitřní omítky a venkovní 
úpravy. Střecha už dostává krytinu  
a bude probíhat osazení 22 ks střešních 
oken. Pokud půjde vše podle plánu, tak 
za rok v létě se budou děti stěhovat do 
nové budovy. Souběžně s výstavbou 
probíhá příprava na výběr dodavatele 
vybavení do nové školky. Na to 
máme přislíbenou dotaci od Místní 
akční skupiny Havlíčkův kraj ve výši  
1,9 milionu korun.

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA 
MĚSTYSE

Stávající zastupitelstvo se na 
červnové schůzi usneslo, že v září 
budeme opět volit patnáctku nových 
zastupitelů. Není jednoduché složit 
kandidátku, a proto si vážím všech, kteří 
chtějí a mají chuť či zájem se podílet na 
dalším směřování městyse. 

Role zastupitele je mnohdy 
nevděčná, ale pro dobro nás všech 
nezbytná. Poprvé máme zastoupení 

třech kandidátek a myslím, že to bylo  
a je ku prospěchu. Zastupitelstvo má za 
sebou víc než tři a půl roku práce. Vím, 
že ne všechno je ideální, ale rozhodně 
se nemáme za co stydět. Proběhl 
rekordní počet schůzí jak zastupitelstva, 
tak rady, ale i rozpočtových opatření. 
Na obci práce nikdy nekončí, protože to 
je živý organismus a další zastupitelstvo 
čekají další velké výzvy. 

Hlavním úkolem bude dokončit  
a zkolaudovat školku. Z nových projektů 
by bylo dobré zrealizovat zasíťování 
nové lokality Pod Moštárnou, chodník 
v ulici K Vepřové, modernizovat vodárnu 
a zbudovat splaškovou kanalizaci 
v Peršíkově. Máme i další projekty jako 
je veřejné osvětlení, výstavba rybníků či 
areálu U Vodárny pro školu a všechny 
občany, ale vše se bude odvíjet od 
možností získávat dotace. Protože bez 
nich to nepůjde. Nové zastupitele čeká 
spousta úkolů a věřím, že se jich zhostí 
s chutí a záměrem, aby se nám v obci 
žilo v budoucnu zase o něco lépe. 

Přemysl Tonar

Slovo místostarosty tentokrát vypadá 
jinak, než jste zvyklí. Redakční rada, 
konkrétně Jakub Janáček, mu poslal 
dotazy, neboť se blíží konec volebního 
období a je čas začít hodnotit, co se 
povedlo i nepovedlo podle plánu. 
Jak hodnotíte práci celého 
zastupitelstva během uplynulých čtyř 
let?
Kdybych měl hodnotit podrobně, bylo 
by to psaní na pokračování. Myslím, 
že každý zastupitel pracoval podle 
svých možností a schopností. Někdo 
se zapojoval více, jiný méně, to už tak 
bývá. Odvíjí se to hodně od náročnosti 
jeho zaměstnání. Celkově hodnotím 
uplynulé čtyři roky kladně. Něco 
se povedlo, něco ne, to by asi lépe 
zhodnotili borovští občané.
Co považujete za největší úspěch/
úspěchy?
Za největší úspěch uplynulých čtyř let 
určitě považuji realizaci a zprovoznění 
čistírny odpadních vod a splaškové 
kanalizace se všemi navazujícími akcemi 
jako bylo pořízení kalové koncovky, 
nebo třeba celoplošné opravy místních 
komunikací. Je ale třeba zmínit i akce, 
které nebyly největší svým rozsahem, 
avšak důležitostí pro městys jistě. Za 
všechny zmíním oslavy u příležitosti 
200 let od narození Karla Havlíčka 
Borovského, nebo výsadbu Havlíčkovy 

aleje. Za těmito malými i velkými 
úspěchy stojí stovky hodin práce 
mnohých z vás. Bez vás by se úspěchy 
dostavily jen stěží.
Co se naopak nepodařilo dotáhnout 
do zdárného konce, na co pyšní nejste?
Je samozřejmě několik věcí, na které 
nejsme úplně pyšní. Za všechny zmíním 
výstavbu nové mateřské školy. Tam 
mě mrzí, že se nepodařilo tuto stavbu 
začít realizovat o rok dříve v době, kdy 
situace ve stavebním průmyslu nebyla 
tak napjatá jako je nyní. Důvodem bylo 
to, že městys nezískal stavební povolení 
kvůli zbytečným průtahům. 
Kde vidíte největší slabiny a nejsilnější 
stránky městyse v současnosti?
Největší slabiny nejen současnosti 
vidím ve slabé spolupráci s osadami. 
Je to dlouhodobá záležitost, kterou 
se nedaří zlepšit. Chybí nám osadní 
výbor v Železných Horkách. Po smrti 
paní Věry Andresové chybí předseda 
osadního výboru v Peršíkově. Věřím, že 
se i v této věci dá něco dělat a doufám, 
že budoucí zastupitelstvo bude osadám 
věnovat více pozornosti.

Na druhou stranu za nejsilnější 
stránku městyse považuji spolkovou 
činnost v obci. Spolky žijí, aktivně 
pracují s dětmi a zapojují se do dění 
v obci. Je skvělé vidět, kolik mladých 
fotbalistů, hasičů, myslivečků nebo 
třeba šachistů se pravidelně schází. 
Co byste popřál budoucím 
zastupitelům?
Budoucím zastupitelům přeji pevné 

nervy, aby si vždy udrželi zdravý selský 
rozum a nedali se odradit hloupými 
řečmi. 

Ing. Josef Nevole

BANKOVNÍ ÚČTY  
MĚSTYS

 HAVLÍČKOVA BOROVÁ

NÁZEV ÚČTU
Zůstatek účtu k  

31. 5. 2022

BÚ Česká 
spořitelna 3 240 279,41

Fond rozvoje 
bydlení ČS 398 625,58

ČSOB Municipální 
konto 329 807,59

ČSOB Spořící účet 21 114,02
ÚČET hasiči 342 911,69
ČNB Účet dotace   943 618,34
Fond vodovody 718 882,20
Fond kanalizace 2 956 922,00
CELKEM 8 952 160,83
Transparentní účet 13 200,00

                                                        Zpracovala: 
Magda Hošáková, ekonom městyse

Za období květen - největší příjem - ve výši 
1.560.000 Kč za 1. řádnou splátku pachtovné-
ho za rok 2022 LDO 
Za období květen - největší výdaj - ve výši 
1.108.165,62 Kč za stavební práce na MŠ
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA ZE DNE 16. 6. 2022
Omluvena Mgr. Jana Žáková
V úvodu chyběli Ing. Josef Nevole a Bc. Hana Tonarová.
ZM schválilo ověřovatele zápisu. 12-0-0
ZM schválilo usnesení z minulého jednání. 11-0-1(Benc)
ZM schválilo program jednání. 12-0-0
ZM schválilo Smlouvu o dalším členském vkladu ve výši 
2.184.000 korun s Lesním družstvem obcí, IČO 64259773, 
Ronovská 338, 582 22 Přibyslav a mimořádný členský vklad 
bude zaúčtován formou zápočtu. 10-1 (Šmíd) – 1 (Chlubnová)
V 19.45 přišli Hana Tonarová a Josef Nevole.
Městys letos obdrží vysoké pachtovné, s nímž rozpočet 
městyse nepočítal. Z pachtovného by městys odeslal zpět 
Lesnímu družstvu obcí částku 2.184.000 korun. O tyto 
členské příspěvky se navýší kapitál Lesního družstva obcí. 
Předpokládá se, že v dalších letech se bude muset do lesních 
pozemků pouze investovat a výnos z nich plynout nebude 
(nová výsadba po kůrovcové kalamitě, stavby oplocenek, 
postřiky a ochrana dřevin proti škůdcům). Je tedy potřeba 
z nynějšího zisku a navýšeného kapitálu vybudovat něco, 
co by v těchto horších letech nadále poskytovalo zisk. 
Představenstvo družstva by na pozemcích družstva postavilo 
nové bytové domy v Přibyslavi, ze kterých by pravidelně 
plynul příjem. Držet peníze na účtu není nyní výhodné. 
Ing. Karel Šmíd a Ladislav Hájek uvedli, že v situaci, kdy si 
městys půjčuje finanční prostředky na dostavbu MŠ, by 
byli spíše pro to, aby se nevkládal další členský vklad do 
družstva zpět a spíše by si ho ponechali. Dotázali se také, 
co by to pro městys znamenalo v případě, že by smlouva 
nebyla podepsána. Starosta uvedl, že by se snížila možnost 
ovlivňování rozhodování ve družstvu, neboť nyní patříme 
mezi větší podílníky. Burian David uvedl, že ho překvapuje, že 
tyto prostředky Lesní družstvo obcí nechce spíše investovat 
do budování nových rybníků a sádek, které by měly 
blíže jejich činnosti.
ZM schválilo záměr o koupi a prodeje pozemků v podílovém 
spoluvlastnictví obcí Lesního družstva obcí. 14-0-0
Jde o pozemek, na kterém je postavená trampská turistická 
chata, a žadatel Patrik O. ji s turisty využívá spoustu let. 
Místní turisté si ji stavěli sami, nemají však založený spolek. 
Za pozemek nabízí Lesnímu družstvu jiné pozemky, což je pro 
LD výhodné. 
ZM v souladu s § 67 a § 68 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů stanovuje zastupitelstvo městyse 
počet členů zastupitelstva městyse na volební období 2022-
2026 v počtu 15 členů. 14-0-0
Pokud by se snížil počet zastupitelů na 11, nemohla by být 
zřízena rada městyse. 
ZM schválilo záměr bezúročné půjčky od obcí ve školském 
obvodu Havlíčkova Borová a pověřuje starostu jednáním 
s obcemi ve školském obvodu Havlíčkova Borová a přípravou 
smluv. 14-0-0
Starosta oslovil starosty Jitkova a Slavětína a ti mu přislíbili 
poskytnout městysi bezúročnou půjčku na dostavbu nové 
mateřské školy. Ladislav Hájek doporučil oslovit také Oudoleň, 
přestože má svoji MŠ. Starosta uvedl, že v případě zájmu 
je možné z jedné třídy v nové MŠ vybudovat jesle pro děti 
mladší 3 let a mohli by je využívat i rodiče dětí z Oudoleně. 
Starosta by s Mgr. Janou Zwyrtek Hamplovou připravil 
smlouvy o půjčce, které by obce následně schvalovaly na 
svých jednáních zastupitelstva. Půjčka by byla splatná buď 
do konce letošního roku, nebo spíše do konce I. kvartálu 
následujícího roku. 
ZM bere na vědomí Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení 
služebnosti na stavbu Splašková kanalizace Peršíkov s Krajem 
Vysočina, IČO 70890749, Žižkova 1882/57, 586 01 Jihlava.

Jde o pozemky potřebné pro stavbu splaškové kanalizace 
v Peršíkově. Znění smlouvy o smlouvě budoucí starosta 
předložil zastupitelům pouze na vědomí. Projednána  
a schválena musí být Radou městyse Havlíčkova Borová. 
Dále informoval, že v rámci pozemkových úprav by se 
vytvořila nová cesta z Havlíčkovy Borové do Peršíkova, 
která by byla vybudována také pro těžkou nákladní dopravu  
a která by vedla mimo obytnou část obce. Přes Peršíkov by 
byla doprava omezena do 3,5 t. 
Starosta dále zpravil přítomné o další smlouvě s Krajem 
Vysočina – jedná se o stavbu chodníku v ul. K Vepřové – je 
nutná směna pozemku.
ZM schválilo Darovací smlouvu č. 1/2022 uzavřenou  
s Jaromírem B. 14-0-0 
Jedná se o finanční dar na pořízení sochy Jana Nepomuckého 
do kapličky pod Borovou. Kaplička je ve vlastnictví Jaromíra 
B., ale je postavena na pozemku městyse. Starosta dále 
uvedl, že by bylo vhodné lípy u kapličky odborně ořezat.
RŮZNÉ
Starosta podal informaci, že pokud zastupitelé souhlasí 
s prodejem bytového domu čp. 220, ul. Havlíčkova, zahájí 
se v této věci jednání s právníkem a odhadcem a započalo 
by se s oddělováním bytových jednotek. Každá bytová 
jednotka bude odhadnuta samostatně. Bude změřena její 
výměra a k ní přičten poměr společných prostor, sklepních 
prostor a pozemku. Tyto údaje se nechají zapsat do katastru 
nemovitostí. Starosta uvedl, že byl předběžně osloven 
v této znalec František Machovec ze Žďáru nad Sázavou. 
Minulý týden proběhla schůzka s obyvateli bytového domu. 
Starosta sdělil, že někteří z obyvatel zájem o odkup mají. Je 
na zvážení, zda dlouhodobě žijícím bude poskytnuta nějaká 
sleva, nebo zda bude byt prodán za odhadní nebo tržní cenu. 
Ing. Karel Šmíd a Štěpán Zdeněk se přiklonili k tomu, aby byty 
byly rozprodány za tržní ceny. Starosta dále uvedl, že je nutné 
zlegalizovat dřevníky na zahradě. V případě, že by vlastníci 
založili Sdružení vlastníků, měli by větší šanci získat finanční 
prostředky na opravu objektu, např. Zelená úsporám. 
Jiří Halama uvedl, že není spokojen s kvalitou provedení 
plotu na novém dětském hřišti. Dále upozornil na nebezpečí 
skřípnutí prstů u špatně instalované branky. Starosta 
přislíbil, že branka bude posunuta, aby se nebezpečí úrazu 
minimalizovalo. Dále starosta uvedl, že již čtyřikrát plot 
reklamoval. Michaela Chlubnová sdělila, že je nutné zde 
postavit altánek, nebo zavěsit plachtu, aby se vytvořil na 
hřišti nějaký stín, především v létě. Dále Jiří Halama uvedl, 
že mlhovač není plně funkční. Starosta informoval, že bylo již 
ucpáno i pítko a muselo být vyčištěno.
Ondřej Dejmal poukázal na to, že není posečena cesta do 
Kout a může zde docházet k nebezpečným situacím, když 
se zde pohybují děti, které nejsou ve vysoké trávě vidět 
a mohou vběhnout nečekaně do komunikace. Dále uvedl, 
že nesouhlasí s tím, aby obecní zaměstnanci uklízeli u nově 
budované mateřské školy po tesařích. A domnívá se, že si 
to má realizační firma uklízet sama, aby se mohli obecní 
zaměstnanci věnovat něčemu jinému.
Starosta sdělil, že obecní zaměstnanci momentálně šetří 
městysi náklady  v řádu statisíců, neboť roztahují kabely 
veřejného osvětlení, přestože by tyto práce mohl městys 
nechat realizovat soukromou firmou.
Starosta dále informoval, že bylo od společnosti  
ČEZ Distribuce, Děčín doručeno záporné stanovisko ke stavbě 
parkoviště u nové mateřské školy (u sokolovny).

Příští jednání zastupitelstva bude pravděpodobně 14. 7. 
2022.
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Z  JEDNÁNÍ  RADY  MĚSTYSE ZE DNE 7. 6 . 2022

(upraveno pro potřeby zpravodaje znamená, že zápis nebo usnesení ze ZM či RM je pouze minimálně upraven, někdy zkrácen, častěji dovysvětlen  
a především převeden z „úředničtiny“ do „lidštiny“ tak, aby to byl souvislý text a nikoli sled písmen, čísel a těžko odhadnutelných zkratek; celé znění je 
pak zveřejněno na webu městyse a lze je kdykoli porovnat s verzí v BL)

Omluven Zdeněk Štěpán
RM schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2022. 4-0-0
RM schvaluje žádost Ladislava L. z Havlíčkovy Borové  
o zastřešení vjezdu - prostoru nad garážemi u rodinného 
domu čp. 186 v Havlíčkově Borové, na pozemku par. č. 
2436/13 (ostatní plocha) v k. ú. Havlíčkova Borová. Přístřešek 
bude dřevěné konstrukce s plechovou krytinou o rozloze  
40 m2. 4-0-0
RM schvaluje pořádání taneční zábavy dne 18. 6. 2022 na 
asfaltové ploše u sokolovny v Havlíčkově Borové organizací 
TJ Sokol Havlíčkova Borová. 4-0-0
RM schvaluje finanční příspěvek ve výši 1.000,- Kč obecně 
prospěšné společnosti Zdravotní klaun, o.p.s. , IČ 26547953. 
3-1-0
RM bere na vědomí výsledek šetření stížnosti na právnickou 
osobu Základní škola a Mateřská škola Havlíčkova Borová, 
IČO 70985669, Náměstí 97, 582 23 Havlíčkova Borová, který 
vydala Česká školní inspekce, Inspektorát v Kraji Vysočina, 
IČO 00638994, Zborovská 3, 586 01 Jihlava.
RM bere na vědomí sdělení o množství vytříděného odpadu 
z domácností za rok 2021, za Městys Havlíčkova Borová  
a osvědčení o úspoře emisí vydané společnosti EKOKOM, 
a.s., IČO 25134701, Na Pankráci 1685/17, 140 21 Praha 4.

RM bere na vědomí žádost Daniely H. z Jitkova o dlouhodobý 
pronájem pozemku par. č. 5809 v k. ú. Havlíčkova Borová,  
o výměře 72 m2 a předává ji k vyřízení majetkové komisi.
RM bere na vědomí územní souhlas s umístěním stavby 
– jiná stavba (dřevěná pergola) u rodinného domu č. p. 
236 v ulici Zelenýho v Havlíčkově Borové na pozemku  
par. č. 178/26 (zahrada) v k. ú. Havlíčkova Borová, který vydal 
Městský úřad Přibyslav 20. 5. 2022.
RM bere na vědomí oznámení o zahájení společného řízení 
na novostavbu krytých přístřešků v Havlíčkově Borové na 
pozemku st. p. 569, par. č. 5242 v k. ú. Havlíčkova Borová, 
které vydal Městský úřad Přibyslav 30. 5. 2022.
RM bere na vědomí společný souhlas se stavebním 
záměrem – přístavba jiné stavby u rodinného domu č. 
p. 233, ul. Kopaninská v Havlíčkově Borové na pozemku  
par. č. 4551 (ostatní plocha), par. č. 4552 (trvalý travní 
porost) v k. ú. Havlíčkova Borová, který vydal Městský úřad 
Přibyslav 2. 6. 2022.
RM bere na vědomí společný souhlas se stavebním 
záměrem – rodinný dům v Peršíkově na pozemku par. č. 
250/1 (ostatní plocha), par. č. 252/7 (trvalý travní porost),  
par. č. 371/5 (ostatní plocha), par. č. 420 (ostatní plocha)  
v k. ú. Peršíkov, který vydal Městský úřad Přibyslav 6. 6. 2022.

SBÍRKA PRO TEXTILNÍ BANKU V ZÁŘÍ
V březnu oslovila nezisková organizace Textilní banka.cz úřad městyse s tím, zda by bylo možné v obci zorganizovat 

veřejnou sbírku šatstva, obuvi a textílií. Organizace působí v oblasti sociální, humanitární, výchovně-vzdělávací  
a environmentální. Jejím cílem je zlepšování kvality života a zlepšování životního prostředí tím, že textil dokáží druhotně 
využít. Funguje jak v České republice, tak i v zahraničí včetně Ukrajiny, spolupracuje s dalšími neziskovými organizacemi 
(ADRA Havířov). Podporuje nejen organizace, ale také jednotlivce, kteří pomoc potřebují, a to ve spolupráci se sociálními 
pracovníky měst a obcí, azylových domů, ubytoven, nocleháren. Blíže na stránkách www.textilnibanka.cz.

Po domluvě s místními maminkami, které se rozhodly zajistit organizaci výběru oblečení pro Textilní banku, proběhne 
sbírka v první polovině září v klubovně hasičárny souběžně s dětskou podzimní burzou oblečení. Prodejkyně, kterým po 
proběhlé burze zbude oblečení, budou mít možnost jej věnovat, a následně tak nepřímo pomoci někomu jinému. Všichni 
Borovští ale budou moci přinášet do sbírky pro Textilní banku oblečení, obuv, batohy, kabelky, domácí textilie, kuchyňské 
a jídelní pomůcky, dětské hračky. Vše pečlivě zabaleno v igelitových pytlích. Maminky to vyberou, uloží a následně předají 
k odvozu pracovníkům Textilní banky. Už nyní tedy můžete začít třídit, abyste byli začátkem září připraveni.

Lenka Nevolová za Sbor dobrovolných matek

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY V KOUTECH
Dvanáct dětí ve dvou kategoriích se utkalo v rámci 

rybářských závodů v sobotu 11. června v Koutech. Myslivecký 
spolek objednal i pěkné počasí, ryby braly a každý účastník 
dostal cenu. Vítězové dokonce ještě živého kapra. 

Účastníci mohli chytat pouze na jeden prut, nebylo 
dovoleno zakrmovat šrotem a v půlce si vyměnili místa. 
Výsledky se počítaly nikoli podle počtu chycených ryb, ale 
podle celkového počtu centimetrů, které jejich úlovky měly. 

„Vstávali jsme před pátou, protože Kubík si chtěl ještě 
narýpat žížaly. A samozřejmě se musely udělat tousty, protože 
u vody vždycky hrozně vyhládne. U rybníka jsme byli těsně 
po šesté, abychom se stihli zapsat, v půl sedmé se začínalo,“ 
prozradila jedna z maminek účastníka, Hanka Ledererová. 

A má i další postřehy: „Starší děti si vše chystaly většinou 
samy a užívaly si chvil u rybníka s kamarády, navzájem  
si i půjčovaly různé návnady, pomáhaly si mezi sebou a bylo 
jim jedno, že třeba ani nic nechytily. Těm menším pomohli se 
vším rodiče. Občas se někdo z rodiny stavil podívat a podpořit. 
Myslím, že si to všichni výborně užili.“ 

Hana Tonarová, foto: Tomáš Janáček
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SLOVO
HEJTMANA

A ZASE TY KOTLÍKY…
Téma kotlíkových dotací je pravdě-

podobně nejčastější, kterému se ve 
svých příspěvcích pro obecní periodika 
věnuji. Dělám to vlastně zcela záměr-
ně. Informace o dalších připravovaných 
penězích na výměnu starých kotlů po-
skytuje prostřednictvím médií Minis-
terstvo životního prostředí, kraj i obce. 
Není ale na škodu připomenout zásadní 
termíny a důležité informace pro žada-
tele, kteří plánují podat žádost o kotlí-
kové dotace na výměnu starých kotlů 
v objektech s adresou na území Kraje 
Vysočina.

Žádosti o kotlíkovou dotaci bude 
Kraj Vysočina přijímat elektronicky od 
1. srpna 2022. Na podání bude mít ve-
řejnost celý srpen. 

Žadatelem o dotaci je vlastník ro-
dinného domu, resp. bytové jednotky 
v bytovém domě nebo trvale obývané 
stavby pro rodinnou rekreaci, která je 

vytápěna kotlem na tuhá paliva s ruč-
ním přikládáním, který nesplňuje mini-
málně 3. emisní třídu.

Pro splnění podmínky „nízkopříjmo-
vosti“ bude muset žadatel prokázat, že 
průměrný čistý příjem každého člena 
domácnosti v roce 2020 nebyl vyšší než 
170 900 Kč. Povinnost prokazovat pří-
jmy se nevztahuje na následující žada-
tele:
1. Žadatel a všichni členové jeho do-
mácnosti pobírají ke dni podání žádosti 
o podporu starobní důchod nebo inva-
lidní důchod 3. stupně.
2. Žadatel je nezletilý nebo student 
denního studia do 26 let.
3. Žadatel v období od 1. 1. 2020 do 
doby podání žádosti o podporu pobíral 
dávky v hmotné nouzi a/nebo příspě-
vek na bydlení.

Pro účely zjištění výše průměrného 
příjmu člena domácnosti se příjmy ne-
zletilých dětí a studentů denního studia 
do 26 let uvažují ve výši 0 Kč.

Podpora fyzickým osobám z níz-
kopříjmových domácností bude posky-

tována formou dotace ve výši 95 % ze 
způsobilých výdajů projektu, a to s ná-
sledujícími limity:
 Připravované semináře – ptejte se nás 
na všechno, co vás zajímá

Už od 27. června 2022 do 25. čer-
vence 2022 proběhnou informační se-
mináře ve všech obcích s rozšířenou 
působností. Tam žadatelé o dotaci zís-
kají kompletní informace o podmínkách 
projektu, postupu pro vyplnění žádosti 
o dotaci i o způsobech jejího podání. 
Příjem žádostí bude následně probí-
hat od 1. do 31. srpna 2022. Komplet-
ní přehled míst a časů, kde bude tým 
Kraje Vysočina poskytovat informace 
ke kotlíkovým dotacím, naleznete na 
www.kr-vysocina.cz/kotliky. V úředních 
hodinách je k dispozici i informační te-
lefonní linka 564 602 888 nebo e-mail 
kotliky@kr-vysocina.cz.

K rozdělení bude tentokrát připrave-
no 119,4 miliónů korun. Pokud se Vás 
tedy bude letní výzva na výměn kotlů 
týkat, buďte včas aktivní a připravení.

 Jen pro zajímavost, dosud jsme 
mezi úspěšné žadatele rozdělili  
a ušetřili tak domácnostem více 
než 900 miliónů korun. Pro po-
rovnání jde o částku, která se blíží 
např. ročnímu příspěvku Kraje Vy-
sočina na provoz všech krajských 
nemocnic, záchranky a dětských 
center v roce 2020.

Vítězslav Schrek,  
hejtman Kraje Vysočina

Typ zdroje Max. dotace
Plynový kondenzační kotel
(dle rozhodnutí MŽP pouze žádosti o podporu realizované, 
zasmluvněné nebo objednané do konce dubna 2022)

100 000 Kč

Kotel na biomasu s ruční dodávkou paliva, včetně akumulační nádrže 130 000 Kč

Kotel na biomasu se samočinnou dodávkou paliva 130 000 Kč
Tepelné čerpadlo 180 000 Kč

3. POUŤOVÝ JARMARK
V neděli 19. června, kdy náměstí i prostor nad sokolovnou 

ovládly pouťové atrakce, se v sokolovně po celý den konal 
již třetí pouťový jarmark. Dorazilo téměř 30 prodejců, kteří 
nabízeli především rukodělné věci a domácí produkty. 
Rozhodně bylo z čeho vybírat.

Zároveň jsme tradičně připravili tombolu, kam přispívali 
nejen borovští občané, podnikatelé a úřad městyse, ale 
také prodejci, a za dobrovolné vstupné si mohli návštěvníci 
vzít poukázku a něco hezkého vyhrát. Vybralo se krásných  
20.226 korun, takže 10.113 korun bude použito na zbudování 
hřiště u vodárny a 10.113 korun je již uloženo v trezoru školy 

jako dar na budování nové školky. Doufám, že se jarmark již 
stává tradicí, která příjemně oživuje pouť. 

Aneta Holcmanová, organizátorka

Určitě jste již zaslechli, že několik 
borovských maminek by rádo mělo 
pro své děti hřiště u vodárny. Možná to 
vypadá, že to s ním nyní trochu utichlo, 
ale mohu vás ujistit, že plánování je 
v plném proudu. Není jednoduché 
všechno doladit a skloubit.

Od září do listopadu očekáváme, že 
se podaří jej zbudovat, po prázdninách 
by měla být už volnější potřebná 
technika. Ráda bych vyzvala všechny, 
kteří chtějí být ve spolku a užívat 
dětské hřiště, aby se přihlásili. Dětské 
hřiště nebude obecní, ale soukromé, 

a budou ho využívat 
děti rodičů, kteří 
budou zapsaní 

v našem spolku. Je to z toho důvodu, že 
dítě, které nebude ve spolku, nebude 
pojištěno, a pokud by se mu něco stalo, 
byl by to velký problém. 

Co členství ve spolku obnáší? To, 
že si chceme svépomocí toto hřiště 
postavit. Určitě se nemusíte bát, že 
tam budete trávit každý víkend a každé 
volné odpoledne. Jde o to, abychom 
společnými silami hřiště vybudovali, 
oplotili a připravili pro naše děti, a pak 
už půjde spíše o udržovací a údržbové 
záležitosti, kterých věřím nebude příliš 

a příliš často. Prostě když něco chceme 
mít, tak je fajn přiložit ruku k dílu  
a nečekat, až to za nás někdo vymyslí  
a udělá. Ze spolku se budete moci 
kdykoli odhlásit. Padaly i takové názory, 
že kdo nebude chtít jako člen pomáhat, 
tak si členství zaplatí. To není možné, 
nechceme řešit dohady. Chceme se 
spolu domluvit rozumně jako dospělí 
lidé a věřím, že když se chce, řešení 
se vždy najde. Doufám, že už příští rok 
bude hřiště dobře sloužit, neboť je na 
krásném místě, kde bude v horkých 
letních dnech příjemný stín.

Aneta Holcmanová

NOVÉ HŘIŠTĚ U VODÁRNY?
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EPIGRAM JAKO TEČKA NA KONCI HAVLÍČKOVY ALEJE

Radomír Dvořák, autor sochy Epigram, pozoruje hrad Lipnici, která je mimo jiné proslulá jeho 
Národním památníkem odposlechu, triptychem vytesaným do stěn lomů. Foto: Hana Tonarová

Pouťová sobota v Havlíčkově Borové 
přinesla kromě atrakcí a zábavy i jednu 
kulturní lahůdku. Šlo o představení 
sochy Epigram autora Radomíra 
Dvořáka, kterou lidé najdou na konci 
Havlíčkovy aleje. 

Dorazil nejen autor, který sochu 
vtipně popsal a glosoval světovost 
Havlíčka a jeho soch, na což si dovezl 
dalekohled, aby dohlédl až do dalekého 
Chicaga. Přijel také současný starosta 
Havlíčkova Brodu a senátor Jan Tecl, 
který má v „naší“ aleji svůj strom, 
a také první porevoluční starosta 
Havlíčkova Brodu Tomáš Holenda, jenž 
velmi pomohl s přemístěním sochy do 
Borové.

Na závěr neformálního setkání 
pánové zasadili dvě růže odrůdy 
nazvané přímo Karel Havlíček Borovský, 
které darovala paní Eva Mrtková a paní 
Junová z Malochýna. Oběma ženám 
děkujeme, růže budou spolu se sochou 
ozdobou aleje a nyní rozhodně stojí za 
to dojít až na její konec a podívat se jak 
na sochu, tak na nádherný výhled zpět 
na obec a kostelík na vršku...

Velký dík patří i úřadu městyse, 
že kývl na možnost sochu do aleje 
zakoupit, díky patří autorovi, který 

nám ji přenechal doslova „za hubičku“  
a ještě přijel opracovat dva obří kameny 
pod sochu tak, aby dobře sedla.  Díky 
patří Tomáši Holendovi, který řídil 
logistiku přepravy sochy z Havlíčkova 
Brodu a nám tím ušetřil mnoho práce 
a domlouvání. 

Jsem moc ráda, že jsme stihli nechat 
vyrobit také infopanel se jmény lidí, 
kteří si koupili v aleji strom. Najdete 

ho v lesíku za sochou, kde je zároveň 
prořezána pěšina na konec porostu, 
abyste se mohli pokochat i výhledem 
na Janova Kopanina a Trojháček. 
Díky obecním zaměstnancům, že 
v náročné předpouťové době stihli 
vše doklepnout, infopanel zabudovat 
a ještě nám tam převozit vše, co jsme 
potřebovali k zasazení růží. 

Hana Tonarová

ANI LETOS NEBUDE CHYBĚT POCHOD  
HAVLÍČKOVY MLÁDEŽE

Už dvakrát jsme si připomněli pochod 
Havlíčkovy mládeže z Havlíčkova Brodu 
do Havlíčkovy Borové z roku 1989. 
Nezávislé občanské hnutí Havlíčkova 
mládež byla tehdy jakousi neoficiální 
protivahou Socialistického svazu 
mládeže. Členové iniciativy HM dělali 
to, co komunistický režim po mládeži 
chtěl – jenže nezávisle, mimo oficiální 
struktury SSM. To stačilo, aby se stali 
„vnitřním protivníkem” a StB vynaložila 
nemalé prostředky na jejich šikanu.

Právě pochod se před listopadem 
1989 stal v okrese jednou 
z nejvýraznějších veřejných vystoupení 
havlíčkobrodské mládeže. 

Konal se k 133. výročí úmrtí Karla 
Havlíčka Borovského a vedl z Havlíčkova 
Brodu do jeho rodiště – Havlíčkovy 
Borové. Pochodu se zúčastnilo více 
jak sto sympatizantů iniciativy a celý 
průběh byl pod tichým dohledem 
represivních složek. Že se nejednalo 
o ledajakou akci, nasvědčovala i účast 
královéhradecké StB, ta navíc celou 
záležitost monitorovala jak po zemi, tak 
ze vzduchu. 

Státní bezpečnost pak nezasáhla 
ani v momentě, kdy zástupci iniciativy 
podpořili petici Několik vět, hovořili  
o vnitropolitické situaci či v Havlíčkově 
Borové odzpívali státní hymnu  

a položili kytici k pomníku Karla Havlíčka 
Borovského.

Loni jsme si celou atmosféru znovu 
připomněli při povídání se zhruba 
třicítkou tehdejších účastníků pochodu 
a střípky do skládačky doplnila i původní 
pracovnice muzea Eva Zvolánková.  
I letos plánujeme pochod Havlíčkovy 
mládeže zopakovat, a to v sobotu  
6. srpna.  Kdo má z Borovských chuť 
se o něm dozvědět více, může přijít 
kolem 15. hodiny do muzea. Později 
se diskutující přesunou do hospody 
pod muzeum a pokud se plány podaří, 
rádi bychom nabídli i přednášku  
o souvislostech. Havlíčkovu mládež 
letos znovu doprovodí historik Prokop 
Tomek a pozvání přijal i publicista  
a novinář Adam Drda.

Rostislav Šíma, Paměť národa

BOROVSKÁ DESÍTKA NAPÍŠE SVŮJ PŘÍBĚH  
UŽ PO JEDENÁCTÉ

Poslední červencovou sobotu se 
v našem městysi uskuteční další ročník 
již zavedeného běžeckého závodu 
Borovská desítka, který se během 
jedenácti let stal velmi oblíbenou 
sportovní akcí na Vysočině. A po dvou 
letech, kdy závod nemohl proběhnout 
v plném rozsahu (před dvěma lety nebyl 
vůbec a vloni byl omezen na dětských 
závodech) se zdá, že vše proběhne tak, 
jak jsme zvyklí. 

Už nyní (na konci června) je 
přihlášeno více než 120 běžců, takže 
se zdá, že zájem o trať, která vede 
krásnou přírodou v okolí Havlíčkovy 
Borové, závodníky nepřestala lákat, 
stejně jako diváky, kterých pravidelně 
chodí fandit hned několik stovek. I letos 
budou závodníci rozděleni do několika 
kategorií, i letos bude připraveno dobré 
občerstvení a i letos budou pořadatelé 
spolupracovat s neziskovou  organizací 

FOKUS Vysočina. Přijďte se podívat, 
zda završí svůj čistý hattrick v celkovém 
vítězství jihlavský Jakub Exner, který 
například vloni trasu zdolal za naprosto 
přesných 36 minut. Kdo mu bude 
šlapat na paty nebo ho rovnou sesadí 
z trůnu? Jak se povede nejstarším  
i nejmladším účastníkům a najde závod 
nového „černého“ koně? Uvidíme už  
30 . července na fotbalovém hřišti.

Jakub Janáček



8

561 202 049 - účetní ZŠ, 087 ředitelna
561 202 089 - sborovna, 093 družina
561 202 033 - jídelna
734 230 317 - MŠ
info@zsborova.cz; www.zsborova.cz

                               ČÍSLO   11  ROČNÍK   22    ŠKOLNÍ ROK    2021/2022LETEM ŠKOLNÍM 
     SVĚTEM MILÍ ABSOLVENTI ZŠ A MŠ 

HAVLÍČKOVA BOROVÁ!
Je tomu už dva roky, co jsem s velkým nadšením nastoupila do pomyslného 

rozjetého vlaku a stala se vaší třídní učitelkou. Dva roky společné práce  
a společného soužití uběhly jako voda a nás čeká loučení. Všichni jste se dostali na 
své vysněné střední školy. Byla jsem na vás ohromně hrdá, když jste mi sdělovali 
výsledky přijímacích zkoušek. Právem na sebe můžete být pyšní, neboť mnozí 
z vás obsadili přední pozice ve výsledkových listinách! Nyní vás čeká velký krok do 
života. Vzpomínejte na naši školu, na vše, co jste spolu prožili. Ze srdce vám přeji 
pevný krok a v září vykročte do budoucího života tou pravou nohou.

                                                                             Vaše třídní učitelka  
Mgr. Jana Sobotková

V novém školním roce nás čeká 
několik personálních změn. Po 41 letech 
praxe v mateřské i základní škole nás 
opouští kolegyně Dana Neubauerová. 
Čekají ji totiž jiné povinnosti a odchází 
do předčasného důchodu. Milá Dano, 
děkuji Ti za všechno, co jsi v naší škole 
vykonala, a přeju Ti hodně zdraví, 
pohody a ať se Ti všechno daří! Doufám, 
že Ti při Tvém obrovském elánu budou 
vnoučata stačit!

Novou posilou na prvním stupni 

ZMĚNY V ZŠ A MŠ bude paní učitelka Monika Sedmíková 
z Přibyslavi.

Další personální změna se týká asi-
stenta pedagoga v mateřské škole. Na 
vlastní žádost končí kolegyně Dana 
Klimešová. Velice si vážím toho, jakým 
způsobem dokázala v této oblasti roz-
jet pro nás nové obzory. Na její pozici 
nastoupí Ilona Doležalová, která ve ško-
le 9 let působila jako uklízečka. Přeji si, 
aby obě dvě kolegyně byly spokojené 
s novou profesí, kterou si vybraly a pro 
kterou se rozhodly. Na místo uklízečky 
bude přijata paní Lenka Sobotková. 

Během hlavních prázdnin nás če-
kají i nějaké opravy. Asi největší bude 
kompletní rekonstrukce sborovny v zá-
kladní škole. Pravdou je, že je to jediná 
místnost ve škole, která nezaznamenala 
žádnou změnu již několik let. Dále nás 
čeká natření 49 eurooken ochrannou 
emulzí a připojení základní školy na čis-
tičku odpadních vod. 

Největší rozsah prací nás ale samo-
zřejmě čeká na nové budově mateřské 
školy.  

Mgr. Martina Brychtová,  
ředitelka školy

DĚTSKÉ DOPRAVNÍ HŘIŠTĚ 
Žáci 4. a 5. ročníku se v pátek  

27. května rozjeli na zimní stadion 
v Havlíčkově Brodě, kde pro ně bylo 
připraveno dětské dopravní hřiště. Po 
zopakování pravidel silničního provo-
zu, prohlídce a vysvětlení nachystaných 
dopravních situací si žáci vzali přilby, 
nasedli na připravená kola a zkoušeli si 
průjezd jednotlivými křižovatkami. Or-
ganizátoři jim vytýkali chyby, nabádali 
je k větší opatrnosti. Pak už začaly ostré 
jízdy a psaní testu z pravidel silničního 
provozu. Nakonec všichni obstáli, větši-
na s výbornými výsledky. Odváželi si tak 
domů, opět jako před lety, svůj první ři-
dičský průkaz – průkaz cyklisty. 

PŘÍRODOVĚDNÁ SOUTĚŽ 
Po tříleté odmlce se žáci 3. a 5. roč-

níku v úterý 7. června zúčastnili příro-
dovědné soutěže s názvem Máme rádi 

přírodu v Horní Krupé. Poznávačka rost-
lin, na kterou se děti mohly připravit, 
byla doplněna nelehkými úkoly a chy-
táky. Přírodovědná stezka obsahovala 
poznatky ze živočišné říše, úkolem bylo 
vyplnit záludné otázky a získat tajen-
ku. Největším „oříškem k rozlousknutí“ 
byly praktické úkoly: nalovit v potoce, 
najít v kompostu vždy pět živočichů  
a podle klíče je správně určit. Přiřadit 
obrázky ptáků k jejich budkám, větvič-
ky, plody a špalíky dřeva k názvům stro-
mů. Po náročných úkolech si děti mohly 
vyrobit škapulíř  - vonný sáček se suše-
nými bylinkami, vlastnoručně vytvaro-
vat chlebánek, který jim upekli v rozto-
pených kachlových kamnech. Všechny 
naše účastnice plnily úkoly svědomitě 
a řadu jich splnily na plný počet bodů. 
Páťačky Anežku Nevolovou a Terku Mu-
silovou bohužel zradilo lovení živočichů 
v potoce. Třeťačkám  Aničce Veselé  

a Veronice Šimůnkové uteklo třetí mís-
to o pouhého půl bodu. Každá zkuše-
nost se počítá a příští rok mohou zkusit 
štěstí znovu.

DEN PREVENCE
Žáci 3. ročníku se v pátek 10. červ-

na zúčastnili preventivního programu, 
který organizuje ČČK Havlíčkův Brod ve 
spolupráci s AZ centrem v Havlíčkově 
Brodě a financuje Kraj Vysočina. V par-
ku Budoucnost se s žáky 3. ročníků ji-
ných ZŠ vystřídali na několika stanoviš-
tích. Nacvičovali první pomoc (masáž 
srdce), poznávali léčivé rostliny, opako-
vali si výbavu jízdního kola a dopravní 
předpisy. Dozvěděli se, co si připravit do 
evakuačního zavazadla a učili se základ-
ní obvazové techniky v případě úrazu. 
Jsou tak zase o něco lépe připraveni na 
situace, které je mohou v životě potkat. 

Jana Žáková, 1. stupeň ZŠ

LETNÍ SPORTOVNÍ KURZ V DAŇKOVICÍCH
Po dvou covidových letech se 

mohli letošní osmáci zúčastnit letního 
sportovního kurzu v Daňkovicích. Kurz 
organizuje ZŠ Krucemburk a probíhá na 
penzionu Selský dvůr ve zmíněné obci.  
Jak lze pochopit z názvu, cílem kurzu 
je věnovat čtyři dny zvýšené pohybové 
aktivitě a nabídnout dětem i některé 
netradiční sporty, to vše v novém 
prostředí a s novými kamarády. 
Sportoviště, která patří k penzionu, 
nám umožnila zvládnout softbal, fotbal, 

přehazovanou, vybíjenou, volejbal, 
lakros a stolní tenis. Nádhernou přírodu 
Žďárských vrchů by byl hřích alespoň 
částečně neprojít, a tak jsme navštívili 
nedaleké městečko Sněžné, kde je 
pravidelně naším cílem tamější úžasná 
cukrárna. Naplánovaný a samozřejmě 
splněný byl jeden celodenní výlet – přes 
Buchtův kopec - radiolokační zařízení 
pro řízení letového provozu - a Podlesí  
pohádková vesnička -  jsme dobyli jeden 
z nejkrásnějších vrcholů, Čtyři palice. 

Ve čtvrtek nás čekala asi nejobávanější 
disciplína, která úročí celou řadu 
schopností, dovedností a vědomostí, 
orientační běh. Kopcovitý terén 
kolem penzionu umožnil postavit 
poměrně náročnou, 1200 metrů 
dlouhou trasu s 10 orientačními 
stanovišti a 5 doplňujícími hádankami.  
Ke zvládnutí veškerého konání 
potřebovaly děti spoustu sil, které nám 
každý den v 5 jídlech doplňovaly skvělým 
jídlem a pořádnými porcemi místní paní 
kuchařky. Několik odvážlivců poslední 
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NOVINKY  
ZE ŠKOLKY

Během uplynulých týdnů jsme se 
v borovské školce opravdu nenudili. 

Na konci května již tradičně navští-
vilo naši školku Divadélko U dvou slun-
cí s pohádkou Jak zvířátka našla nový 
domov. Představení se zúčastnily obě 
naše třídy a veselá pohádka o domá-
cích hospodářských zvířátkách měla  
u dětí velký úspěch. 

 Tak jako každý rok jsme také se vše-
mi dětmi vyrazili na dopolední procház-
ku do sousedního Jitkova, ze kterého do 
naší školky dochází hned několik dětí. 
„Domácí“ nám ukázali, kam si chodí 
hrát, kde kdo bydlí a po příjemně strá-
veném dopoledni jsme se vrátili linko-
vým autobusem zpět do školky. 

 Na přelomu května a června se děti 
ze třídy Berušek intenzivně věnovaly 
projektu Louka. Pracovaly s obrázky 
z atlasu rostlin, savců i plazů, vyprávěly 
si o tom, co v knize viděly a především 
svoje nové znalosti vyzkoušely při pro-
cházkách přírodou. Ale nezahálela ani 
Sluníčka. Ta již dobře ví, kdo žije v lese  
a kdo u rybníka.  Všechno jsme pozná-
vali hlavně v terénu – u rybníka nebo 
v lese. 

 Hned první červnový den Berušky 
i Sluníčka navštívily známou ZOO v Jih-
lavě. Na tento velký výlet se děti moc 
těšily a všichni si ho jaksepatří užily. 
Vyšlo nám počasí a viděli jsme dokonce  
i krmení hadů nebo krokodýlů. 

 Jak všichni dobře ví, v červnu se 

také slaví Mezinárodní den dětí. Oslavu 
(kterou jsme však kvůli výletu do ZOO 
posunuli) jsme si nejprve užili společ-
ným setkáním obou tříd na borovském 
náměstí, kde jsme si všichni dali s chu-
tí nanuka. Sluníčka pak slavila na hřišti  
u sokolovny. Skákalo se v pytlích, pro-
lézalo tunelem a tancovalo. Berušky se 
mezitím přesunuly na hřiště k vodárně, 
kde si užily svůj den, taktéž plný her  
a zábavných soutěží. 

 Začátkem června jsme také slav-
nostně otevírali zbrusu nové dětské 
hřiště, které vyrostlo na bývalém antu-
kovém povrchu u sokolovny. Účastnily 
se obě naše třídy a společně s panem 
starostou a ředitelkou školy děti pře-
střihly slavnostní pásku na bráně. Na 
místě nechyběl nezbytný přípitek šam-
paňským (nealko) a novou hrací plochu 
jsme hned s chutí vyzkoušeli. Dobrá 
zpráva je, že první zatěžkávací zkouška 
dopadla na výbornou. 

 O několik dní později Sluníčka i Be-
rušky čekala polodenní vycházka do 
Peršíkova spojená s opékáním špekáč-
ků, které nám nezkazil ani lehký deštík. 

 Během června jsme se také věno-
vali dopravní výchově. Berušky na kole 
už opravdu umí.  Během dopoledne 
s dopravní tématikou trénovali bezpeč-
né rozjezdy, slalom a zastavení. Už znají  
i nutnou výbavu kola i cyklisty, pozná-
vají základní značky a hlavně na kolech 
jezdí s velkou chutí. Dopravní dopoled-
ne pro menší Sluníčka pak připravili žáci 
devátého ročníku borovské základní 
školy společně se svojí třídní učitelkou. 
Ne všichni sice už zvládají jízdu na kole, 

ale třeba slalom zvládli perfektně i na 
odrážedlech. 

 Do přírody chodíme opravdu často 
a rádi. Na další vycházku jsme se vy-
dali pro změnu do nedalekých Želez-
ných Horek, kde jsme si dali svačinku, 
poslechli si pověst o zlém správci a do 
školky jsme se vrátili zrovna na oběd. 

Předškolákům se jejich dny ve škol-
ce už nemilosrdně krátí, a tak si šest-
náct natěšených dětí zpříjemnilo tento 
čas nocováním ve své třídě. Vyjely si 
na krátký výlet do Slavětína a vydaly se  
i na dobrodružnou výpravu ke zvonům 
na kostelní věži. V noci pak děti spaly 
jako dudci a největší odměnou pro uči-
telky bylo, že se jim ani nechtělo druhý 
den domů. 

 V pondělí před poutí jsme pro nově 
přijaté děti připravili tradiční adaptační 
dny. Noví školkáčci společně se svými 
maminkami strávili dopoledne ve škol-
ce, aby se částečně seznámili s orga-
nizací dne a seznámili se s budoucími 
kamarády. 

Největší událostí června v Havlíč-
kově Borové je pouť. Na tu se asi nej-
více těšily právě děti z mateřské školy  
a jako každý rok byly těmi prvními, kte-
ré mohly na náměstí provětrat koloto-
če. Letos nám sice chyběly houpačky, 
ale miniskákací kuličkový hrad je cel-
kem obstojně zastoupil a horké počasí 
jsme si zpříjemnili nanukem. 

 Jak vidíte, červen v naší školce byl 
opravdu pořádně nabitý zajímavými 
událostmi.

kolektiv MŠ

den ochutnalo i místní vyhlášenou 
delikatesu – hlemýždě, které si 
pan majitel sám chová a upravuje.  
Ubytovací služby jsou v penzionu 
pro tyto účely na velmi dobré 
úrovni, a tak měly děti možnost 
dostatečného pohodlí a relaxace. 
Máme dojem, že ačkoliv vše proběhlo 
bez úrazů a jiných problémů, bylo 

pro některé děti odloučení od rodičů  
a domova pořádnou zátěží. 
Sportovní kurz byl pro všechny 
naše žáky zdarma, veškeré náklady 
jsou hrazeny z projektu Zdravé 
školy (Zdravý Kraj Vysočina) Proč 
ne zdravěji a s pohybem?   
Několik hlášek: Zajímavé!  Vznikla 
výborná parta! Dobrý! Pěkné 

ubytování! Výborné 
jídlo! Legrace s básničkami! 
Díky celodenní túře mě přestala 
bolet noha… A mě začalo bolet  
břicho ! Kurz se nám líbil, ale příští rok už  
pro nás nebude!

Blanka Zvolánková  
a Jana Žáková, 2. stupeň

27. 6. – 1. 7. 2022 celodenní provoz
4. 7. – 8. 7. 2022 celodenní provoz
11. 7. – 15. 7. 2022 celodenní provoz
18. 7. – 22. 7. 2022 provoz přerušen
25. 7. – 29. 7. 2022 provoz přerušen
1. 8. - 5. 8. 2022 provoz přerušen
8. 8. - 12. 8. 2022 provoz přerušen
15. 8. – 19. 8. 2022 celodenní provoz
22. 8. – 26. 8. 2022 celodenní provoz
29. 8. – 31. 8. 2022 celodenní provoz

PRÁZDNINOVÝ PROVOZ 
MATEŘSKÉ ŠKOLY

Ředitelka Základní školy a Ma-
teřské školy Havlíčkova Borová po 
projednání se zřizovatelem Městy-
sem Havlíčkova Borová stanovuje 
provoz mateřské školy v prázdni-
novém provozu takto pro závazně 
přihlášené děti. V době prázdnino-
vého provozu mateřské školy bude 
zajištěn i provoz školní jídelny.

V týdnu od 18. – 22. července 
2022 proběhne prázdninový tý-
den ve školní družině pro přihláše-
né děti. Celotýdenní program od  
7 – 16 hodin každý den si pro žáky 
školní družiny připravily obě vycho-
vatelky Dagmar Horáková a Dana 
Klimešová.

Mgr. Martina Brychtová,  
ředitelka školy
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DONBAS V ROCE 2012 – VŮBEC ŽÁDNÝ PROBLÉM
Válka na Ukrajině, kterou brutálně 

zahájilo Rusko na konci února tohoto 
roku, se tak či onak dotkla zřejmě 
většiny obyvatel naší země. Masivní 
vlna válečných uprchlíků směřující do 
zdánlivě bezpečné střední a západní 
Evropy a obrazy zkázy ukrajinských 
měst a obcí a nespočtu civilních obětí 
nechaly lhostejným asi málokoho z nás. 
Pro mne osobně je pohled na všechny 
ty válečné hrůzy odehrávající se jen  
900 až 1 500 kilometrů východně od 
našich hranic o to smutnější, že se tak 
děje převážně (ale nejen) v oblasti, 
kterou jsem přesně před 10 lety během 
mé cesty na východní Ukrajinu navštívil.

V roce 2012 spolupořádaly 
Mistrovství Evropy ve fotbale dva státy 
– Polsko a Ukrajina. S kamarády jsme 
zatoužili vidět jednou nějaký zápas 
fotbalového EURA na vlastní oči. Unie 
evropských fotbalových asociací (UEFA) 
umožňovala požádat zhruba s ročním 
předstihem o nákup vstupenek 
na zápasy konané v jednotlivých 
pořadatelských městech, a to ve chvíli, 
kdy ještě nebylo známo, jaké konkrétní 
týmy budou v těchto zápasech hrát. 
O přidělení těchto vstupenek se při 
případném převisu poptávky následně 
losovalo. Tuto možnost, tedy požádat 
o lístky naslepo a navíc v destinaci 
co nejvzdálenější z dosahu bohatých 
fanoušků ze západní Evropy, jsme 
vyhodnotili jako variantu s nejvyšší 
pravděpodobností úspěchu. A naše 
taktika zafungovala. Takže zatímco davy 
českých fanoušků směřovaly vlakem 
do polské Vratislavi, my jsme letecky 
nabrali přes Istanbul směr Donbas. Tak 
se stalo, že jsme 10. června 2012 přistáli 
v Doněcku na letišti Sergeje Prokofjeva, 
jehož nový terminál za 760 milionů USD 
(v té době asi 15 miliard Kč) postavený 
kvůli fotbalovému šampionátu otevíral 

slavnostně jen o měsíc dříve tehdejší 
ukrajinský prezident Viktor Janukovyč. 
V průběhu válečného konfliktu 
s proruskými separatisty bylo letiště 
při bojích trvajících s přestávkami od 
května 2014 do ledna 2015 kompletně 
zničeno a dnes už tedy neexistuje…

Bohatí fanoušci ze západní Evropy 
nám však nakonec byli stejně v patách, 
neboť do Doněcku byl nalosován zápas 
Anglie vs. Francie. S těmito dvěma 
soupeři se zde následně odehrály 
ještě zápasy domácí Ukrajiny. Všechna 
tato utkání se hrála na nádherném 
moderním stadionu Donbas Arena 
s kapacitou 51 500 diváků, který byl 
otevřený v roce 2009 a vyšel svého 
majitele oligarchu Rinata Achmetova 
na 400 milionů USD (v té době asi  
7,5 miliardy Kč). Po vypuknutí 
ozbrojeného konfliktu v roce 2014 
dostal stadion dva zásahy raketami, 
čímž byl poškozen jeho vnější plášť. 
Poté po nějakou dobu fungoval jako 
výdejní místo humanitární pomoci, 
než byl v březnu roku 2017 znárodněn 
proruskými separatisty.

Před deseti lety byl Doněck  
i s aglomerací téměř dvoumilionovým 
městem, ve kterém žilo přibližně 
1,2 milionu Ukrajinců a 0,8 milionu 
Rusů. Během našeho pobytu 
a kontaktu s místními jsme si nevšimli 
absolutně ničeho, co by ukazovalo 
na to, že v soužití mezi těmito dvěma 
národnostmi by zde, byť třeba latentně, 
existoval nějaký problém. Spíše 
naopak. V pivním stanu před jedním ze 
zápasů nám postarší Ukrajinec a mladý 
Rus (v tričku s anglickým Svatojiřským 
křížem), s nimiž jsme se náhodou dali 
do řeči, na přímo položenou otázku 
souhlasně potvrdili, že spolu nemají 
nejmenší problém. Náš pronajímatel 
soukromého bytu – mladý a hrdý 
Ukrajinec – nás jednoho dne vyvezl na 
daču za Doněck, kde se svojí přítelkyní 
kromě nás hostili mladý ruský pár. Jiný 
den nám přítelkyně pronajímatele – 
Ukrajinka – představila svou nejlepší 
kamarádku – Rusku. Tenkrát by nás 
ani ve snu nenapadlo, že tyto lidi bude 
během pár let někdo schopen proti 
sobě postavit… Jediné, co nás trochu 
zarazilo, bylo, když se krátce po začátku 
zápasu Ukrajina vs. Francie z tribun 

vyprodaného stadionu spustilo asi 
minutové hromové skandování „Russia, 
Russia“. To jsme si ale tenkrát vysvětlili 
jako sebevědomé ověření mohutnosti 
přítomnosti ruských fanoušků na 
zápase konaném v regionu populačně  
i geograficky blízkém Rusku.

Ostatně fenomén prolínání Ukrajiny 
a Ruska tam byl tenkrát všudypřítomný 
a člověk jej mohl vnímat i v takových 
symbolech, jakými byly třeba dvě dámy 
v tričkách s nápisem Russia uprostřed 
„řeky“ fanoušků ve žlutém směřující 
před zápasem ke stadionu, anebo 
pouliční prodavač ukrajinských vlajek  
s na hlavě nasazenou kšiltovkou 
s ruskou vlajkou. Na pláži u Azovského 
moře (přes 100 kilometrů od ruského 
území) zase hned pod ukrajinskou 
vlajkou visela ta ruská.

V Doněcku bylo možno navštívit 
monumentální 30 metrů vysoký 
pomník Osvoboditelům Donbasu 
tvořený sochou vojáka a horníka 
držících společně meč. U tohoto 
pomníku bylo Muzeum druhé světové 
války s venkovní výstavou obrněné 
techniky zahrnující tanky, OTéčka nebo 
houfnice. Jednalo se asi o jediné tanky 
nacházející se tenkrát v Doněcku, 
zatímco o dva roky později se jich tam 
pak najednou objevila spousta. Doněck, 
nazýván „město milionu růží“, měl ale  
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i krásné městské parky. V jednom z nich 
bylo umístěno více než 100 kovaných 
postav a soch vznikajících během 
pravidelného mezinárodního festivalu 
kovářské ruční práce. Největší městská 
zelená oáza nazvaná Ščerbakovův park 
kultury a oddechu v sobě zahrnovala 
jedno z nejrozsáhlejších rozárií na 
Ukrajině s více než 30 tisíci pěstovanými 
růžemi. V centru města se pak v pasáži 
hotelu Liverpool nacházel památník 
Beatles tvořený sochami všech čtyř 
členů kapely, vhodně doplněný 
hudební produkcí skladeb této skupiny 
z reproduktorů. Těžko si ale představit, 
že by v Doněcku takovýto symbol 
západní kultury přetrval do dnešních 
dní. Vlastně ale celý Doněck takový, 
jaký jsem já před deseti lety poznal, už 
dnes není…

Doněck – dětské hřiště

Co však v Doněcku zůstalo 
neochvějně na svém místě, je obrovská 
socha Vladimira Iljiče Lenina na 
náměstí po něm pojmenovaném. 
V roce 2014 byla „pouze“ u podstavce 
sochy nastražena nálož, která 
však svou silou výbuchu nemohla 
pomník nějak významně poškodit, 
takže šlo spíše jen o symbolický čin. 
Další dvě sochy Lenina, které jsem 
viděl v jiných městech (Mariupol  
a Berďansk), však už dnes nestojí. Na 
Ukrajině byly totiž po zlomovém roce  
2014 přijaty zákony o dekomunizaci 
země, jenž mimo jiného vytvořily legální 
podklad pro „Leninopad“, během 
kterého bylo na celém území Ukrajiny 
odstraněno více než 1 300 památníků 
tohoto komunistického revolucionáře. 
V současnosti však v některých 
městech, která ovládají ruští okupanti, 
dochází ke znovu vztyčení soch Lenina…

Mezi dvěma fotbalovými zápasy 
jsme se veřejnou dopravou vydali ke 
sto kilometrů vzdálenému Azovskému 
moři. Naše cesta vedla přes přístavní 
město Mariupol do přímořského 
letoviska Berďansk. Mariupolem 
jsme však v podstatě pouze projížděli. 
Krátká technická přestávka na místním 
autobusovém nádraží a to, co se 
dá skrze okna mikrobusu za jízdy 
zahlédnout (a stihnout vyfotografovat) 
není samozřejmě nic, co by šlo označit 
ani za rámcové poznání města. Přesto 
se mi v tomto městě, které se v průběhu 
letošní války stalo synonymem 
barbarského přístupu k civilnímu 
obyvatelstvu, podařilo zachytit 
nestylizovaný obrázek vojenského 
letadla na pylonu mezi paneláky  
a malého děvčátka jdoucího po 
chodníku. Symbolický kontrast 
bojového letounu a bezstarostného 
dětství je o to tísnivější při představě, 
že v momentě, kdy děvče dosáhlo 
dospělosti, tak ono letadlo, kolem 
kterého třeba každý den chodilo do 
školy, obrazně řečeno slétlo z pylonu  
a začalo ničit její město a její svět…

Ve více než stotisícovém 
přímořském městě Berďansk, ležícím 

už v Záporožské oblasti nedaleko hranic 
s oblastí Doněckou, jsme u moře strávili 
tři dny. Ruská invazní armáda dobyla 
toto město už 27. února 2022, tedy tři 
dny po začátku války. Protesty místního 
obyvatelstva proti okupaci, z nichž byly 
odvysílány záběry i v českých médiích, 
se konaly u památníku Osvobození před 
budovou městské radnice na Náměstí 
jednoty.

Závěrem lze jen s velkou lítostí 
zkonstatovat, že zůstává naprosto 
k neuvěření, jakým způsobem se 
doslova bezstarostná místa, která 
jsem na východě Ukrajiny osobně 
poznal, v průběhu uplynulých deseti let 
v důsledku zhoubného vlivu Putinovy 
Ruské federace dramaticky proměnila…

Sláva Ukrajině! Hrdinům 
sláva! Слава Україні! Героям слава!

Martin Barák, Praha  
a Havlíčkova Borová čp. 170
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NOVINKY
Z KNIHOVNY

NOVÉ KNIHY Z VÝPŮJČNÍHO 
FONDU

Na začátku června jsme pro vás opět 
obměnili knížky z výpůjčního fondu 
krajské knihovny. V naší knihovně si tak 
můžete nyní vybrat jeden z 200 titulů 
všech možných žánrů. Mezi klasickými 
knihami opět naleznete pár nových 
audioknih k zapůjčení na CD. 

REVIZE KNIHOVNÍHO FONDU
V současné době probíhá revize 

knihovního fondu borovské knihovny. 
Je třeba porovnat skutečný počet a stav 
knih s tím, co je v evidenci knihovnického 
systému. Jelikož jsme před dvěma 
lety přecházeli na jiný knihovnický 
systém, mohlo dojít k nesrovnalostem 
v evidenci. Proto jsou nyní knížky 
nejen v policích, ale rozrovnané 
po místnostech tak, abychom je 
byli schopní všechny zkontrolovat  
a roztřídit. Při revizi budeme vyřazovat 
spoustu knížek, které vám později 
nabídneme na plánované burze.  
O termínu vás budeme informovat. Ale 
už teď se máte na co těšit!

TURISTICKÁ SEZÓNA V PLNÉM 
PROUDU

Během června k nám zavítalo na 
prohlídku muzea hned několik zájezdů, 
ať už ze základních a středních škol, 
nebo i zájezdy cestovních a turistických 
agentur. S přibývajícím teplem přichází 
na prohlídku i více menších skupinek 
či jednotlivců. Jelikož jsou prázdninové 
měsíce teprve před námi, snad bude 
návštěvníků jen přibývat. Těšíme se 
na každého návštěvníka 
z blízka i z dálky. 

PASOVÁNÍ  
NA ČTENÁŘE

Ve středu 15. června 
2022 navštívili naši 
knihovnu prvňáčci 
v doprovodu svých 
nejbližších. Děti nám 
všem ukázaly, co se v první 
třídě naučily. Nechybělo 
vyprávění pohádky, 
ani zpívání písničky 
Abeceda, ale hlavně nám 
ukázaly, jak dobře se za 
ten jeden rok naučily 
číst. Za svou velkou píli 
byly pak paní učitelkou 
Slámovou pasováni na 

čtenáře. Dostaly nejen krásné dárečky, 
ale na závěr si také smlsly na dortu 
od paní ředitelky Martiny Brychtové, 
který byl na téma jejich nejoblíbenější 
pohádky – O veliké řepě. Mezi dárky 
si odnášely mimojiné i poukázku na 
bezplatnou registraci do naší knihovny. 
Všem malým čtenářům přejeme hodně 
radosti ze čtení a doufám, že se budeme 
v knihovně potkávat.

Klára Vencová

Nejen při čtení děti ukázaly, že už znají celou abecedu.  
Foto: Klára Vencová

ZA FOTBALOVÝMI SOUTĚŽEMI SE ZATÁHLA OPONA
Další ročník fotbalových soutěží je 

za námi. Sezóna 2021/22 nepřinesla 
borovským týmům asi tolik radosti, 
kolik by si hráči i fanoušci představovali, 
ale i letos platilo: konec dobrý, všechno 
dobré. 

TJ Sokol také po odmlce na pouť 
uspořádal pouťovou zábavu (tentokrát 
na asfaltovém hřišti) a během pouti 

sehrál i utkání s hokejisty Havlíčkova 
Brodu a zápas ženatí/svobodní. 

Pro nadcházející ročník však 
Borovou čeká několik důležitých změn. 
A TÝM: 
Až v posledních kolech I.B třídy si 
borovské áčko zajistilo definitivní 
příslušnost v nejnižší krajské soutěži. Ve 
24. kole Borová přivítala v derby rezervu 

ždíreckého Tatranu a díky hladké 
výhře 4:0 si připsala důležité body do 
tabulky. Na plný bodový zisk dokázali 
hráči navázat i ve veledůležitém utkání 
v Habrech, kde si díky dramatické 
výhře 3:2 zajistili klid před posledním 
kolem, které doma Borová prohrála 
0:2 s Batelovem. Borová tak sezonu 
zakončila s 25 body na 12 místě ze  
14 účastníků. Jisté je, že tým do nového 
ročníku dozná několika změn a i soutěž 
se z pohledu účastníků poměrně 
razantně promění. 
Havlíčkova Borová – Ždírec nad 
Doubravou B 4:0 (L. Kučera, P. Veselý, 
Rakušan 2) 
Habry – Havlíčkova Borová 2:3  
(L. Kučera, P. Veselý, Provazník) 
Havlíčkova Borová – Batelov 0:2
B TÝM: 
Ještě dramatičtější byly záchranářské 
boje u borovského B týmu, který 
startuje ve III. třídě. Ještě několik 
kol před koncem nevypadala situace 
nijak dramaticky, ale souhra výsledků 
Borovou pořádně namočila do 
sestupové nejistoty. Béčko propadlo 
v derby v Keřkově, nedokázalo vyhrát 
nadějně rozehraný zápas s Veselým 
Žďárem a až naprosto nezbytná výhra 
v posledním kole (!) v Golčově Jeníkově 
zajistila Borové záchranu. Doufejme, že 
v příští sezóně se nám podobné starosti 
vyhnou. 

Dobrý dojem zanechala borovská mladší přípravka na finálovém turnaji OFS v Ledči nad Sázavou. 
Tým A přišel o celkový titul (bohužel) až v poslední minutě posledního zápasu a skvěle zahrál  
i mladší B tým. Foto: Jakub Janáček
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OKRSKOVÁ SOUTĚŽ ŽEN A MUŽŮ POŽÁRNÍHO SPORTU  
A POSTUP MLADÝCH HASIČEK NA OKRESNÍ KOLO

V sobotu 28. května se po třech 
letech uskutečnilo okrskové kolo 
požárního sportu. Okrskovou soutěž 
pro okrsek č. 6 uspořádala obec 
Oudoleň ke 120. výročí založení 
Sboru dobrovolných hasičů Oudoleň. 
Akce, za trochu deštivého počasí, 
byla zahájena slavnostním nástupem 
hasičských družstev a položením věnců. 
Sportovní klání bylo odstartováno 
kolem 13. hodiny během jednotlivců, 
poté následovaly požární útoky. 
Nadšení borovští hasiči složili celkem 
5 družstev, dvě družstva žen mladších, 
jedno družstvo mužů mladších a dvě 

družstva mužů straších. Ženám se 
natolik dařilo, že obsadily 2. a 3. místo, 
tedy následoval postup na okresní kolo 
do Havlíčkova Brodu. Mužům se také 
dařilo, starší muži obsadili 2. a 3. místo, 
mladší muži 6. místo.

Okresní kolo požárního sportu se 
konalo v sobotu 18. června. I přes konající 
se pouť v Borové vyrazilo 10 hasiček 
zabojovat na soutěž do Havlíčkova 
Brodu. Disciplíny odstartovaly již  
v 8 hodin ráno, začalo se štafetou, poté 
následoval běh jednotlivců zároveň  
s požárními útoky. Akce byla velmi dobře 
zorganizovaná a vše rychle odsýpalo. 

Konkurence byla veliká, a i když jsme 
bojovaly ze vše sil, obsadily jsme 
krásné 8. místo (ale z celého okresu, 
chápete). Za celý náš tým žen bych ráda 
poděkovala technickým pomocníkům, 
kteří nás doprovázeli na okresní kolo  
a bez kterých bychom samotné nevyjely 
ani z garáže. Konkrétně Láďovi Hájkovi, 
Lukáši Sobotkovi a Luboši Musilovi. Ale 
především děkujeme našemu trenérovi 
Pepovi Nevolemu. Také děkuji všem, 
kteří se zúčastnili okrskového kola 
v Oudoleni a stále se snaží udržovat 
tento krásný sport u nás v Borové.

Simona Karásková

MLADÍ HASIČI V OKRESNÍM KOLE HRY 
PLAMEN

Naše mladší družstvo se po vydařeném okrskovém kole 
zúčastnilo okresní soutěže. Na okres jsme se s mladšími dostali 
po deseti letech, jinak vždy postupovali pouze starší. Soutěž se 
konala v Havlíčkově Brodě v sobotu 21. května. Celkem devět 
dětí jelo změřit své síly s dalšími osmi sbory.

Každý den jsme chodili trénovat k vodárně a pilovali všechny 
disciplíny. Děti soutěžily celkem ve třech disciplínách. Ve štafetě 
4x60 metrů jsme se umístili na 4. místě, ve štafetě požárních 
dvojic na 6. místě a v požárním útoku na 7. místě. Celkově z toho 
bylo krásné 5. místo.

Musíme říct, že v mnoha disciplínách rozhodovaly  
o celkovém umístění pouhé setiny vteřin. To znamená, že naše 
děti se v této konkurenci rozhodně neztratily, naopak oproti 
okrskové soutěži se zlepšily. Věříme, že děti nasbíraly spoustu 
zkušeností do dalších závodů.

Dětem gratulujeme a děkujeme jim za vzorné chování po 
celou dobu soutěže. Poděkování patří i starším dětem za pomoc 
při trénování. 

Za mladé hasiče Eliška Hájková
Děti soutěžily ve třech disciplínách okresního kola hry Plamen  
a rozhodně mají být na co pyšné. Foto: Eliška Hájková

Keřkov – Havlíčkova Borová B 7:0
Havlíčkova Borová B – Veselý Žďár 2:2 
(Šrámek, Pátek)
Golčův Jeníkov – Havlíčkova Borová B 
1:3 (Luňáček, P.Veselý 2) 
STARŠÍ ŽÁCI:
Žáci svoji soutěž zakončili na sedmém 
místě soutěže, kde startuje jedenáct 
celků. Škoda několika nadějně 
rozehraných zápasů, které Borová 
ztratila až ve druhých poločasech, 
nicméně výkony mladých hráčů měly 
spíše stoupající tendenci. Každopádně 
velkou změnou bude fakt, že starší žáci 
v příští sezóně v soutěžích startovat 
nebudou a hráči se rozmělní do nově 
přihlášených týmů dorostu a mladších 
žáků. 
Šmolovy – Havlíčkova Borová 2:0
Havlíčkova Borová – Lípa 7:1 (Lipavský 
3, Burian, Antl, Bořil, Němec)
Úsobí/Herálec – Havlíčkova Borová 3:2 
(Lipavský, Smejkal)

STARŠÍ PŘÍPRAVKA: 
Starší přípravka se na závěr sezóny 
představila na finálovém turnaji OFS ve 
Světlé nad Sázavou. Jedenácté místo ze 
šestnácti týmů však popravdě řečeno 
bylo zklamáním, vždyť v předcházejícím 
turnaji naši hráči zle proháněli  
i Havlíčkův Brod. Ve Světlé však Borová 
nepředvedla tak kvalitní výkony, přesto 
však víme, že v týmu je hned několik 
nadějných hráčů a v příští sezóně 
za starší přípravku budou startovat 
naše fotbalově nejsilnější ročníky  
2012 a 2013. 
Mladší přípravka: 
Mladší přípravka po celý ročník patřila 
k tomu nejkvalitnějšímu, co bylo v této 
kategorii možné na Havlíčkobrodsku 
k vidění. Vždy se sčítají výsledky ze 
dvou hřišť a tímto systémem Borová 
nepoznala od září přemožitele. Na 
finálovém turnaji OFS v Ledči nad 
Sázavou jsme postavili dva týmy 

(mladší a starší hráči) a naši starší 
měli prvenství doslova na dosah. 
V posledním zápase celého turnaje 
stačilo porazit Světlou nad Sázavou  
a zlato bylo naše. Až do poslední minuty 
jsme vedli, avšak v úplném závěru jsme 
bohužel inkasovali a nakonec jsme brali 
až bronzovou příčku. Avšak i to je sport. 
S jistotou však můžeme říci, že v týmu 
spočívá do budoucna velká kvalita  
a naděje. 

Do sezony 2022/23 tak Havlíčkova 
Borová vyšle do soutěží A tým, B tým, 
dorost, mladší žáky, starší přípravku 
a mladší přípravku, tedy o jeden tým 
více než doposud. K tomu je však třeba 
další dospělé, pokud tedy máte zájem 
nám pomoci s vedením týmů, určitě je 
možné kontaktovat kohokoliv z výboru 
oddílu. 

Jakub Janáček
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ZUBNÍ POHOTOVOST ČERVENEC 2022
5. - 6. 7.            MUDr. Kříž Ladislav, Plovárenská 482, Havlíčkův Brod, tel.: 569 426 104

9. - 10. 7.         MUDr. Lánová Milena, Na Rozcestí 82, Ždírec nad Doubravou, tel.: 569 694 639

16. - 17. 7.        MUDr. Laštovičková Julie, Kalinovo nábřeží 605, Havlíčkův Brod, tel.: 569 425 751

23. - 24. 7.        MUDr.MDDr. Nováčková Molíková Jana, Na Valech 4155, Havlíčkův Brod, tel.: 569 435 593

30. - 31. 7.        Dr. Semchuk Alina, Lánecká 970, Světlá nad Sázavou, tel.: 569 453 246

V případě, že je služba NEOBSAZENA, je možno využít zubní pohotovosti v okrese Jihlava - https://www.nemji.cz/zubni-pohotovost-2013/d-5531

SBĚRNÝ DVŮR
V červenci bude otevřen sběrný dvůr každou středu  

a sobotu.   
Otevírací doba je vždy od 10 do 12 hodin. 

K A L E N D Á Ř   A K C Í   P Ř E D   N Á M I
30. 7.
2022

BOROVSKÁ DESÍTKA,
pozvánka str. 2

6. 8. 
2022

POCHOD HAVLÍČKOVY MLÁDEŽE,
info. str. 11

7. 8. - 10. 8.
2022

LETNÍ KINO,
pozvánka str. 2

září
2022

HUMANITÁRNÍ SBÍRKA TEXTILU,
info. str. 5

9. 9.
2022

14:00 - 
17:00

DĚTSKÁ BURZA,
pozvánka str. 2

Konání akcí závisí na vývoji epidemiologické situace.

rozmístění kontejnerů na bioodpad
Havlíčkova Borová

Č. STANOVIŠTĚ přistavení odvoz

6 Rybízovna 4. 7. 11. 7.
7 Zelenýho 4. 7. 11. 7.
8 Kopaninská 4. 7. 11. 7.
9 K Vepřové 4. 7. 11. 7.
10 U Vodárny 4. 7. 11. 7.
1 U moštárny 11. 7. 18. 7.
2 Na Rozvalinách 11. 7. 18. 7.

3 Rozcestí Horecká 11. 7. 18. 7.
4 Drahotín 11. 7. 18. 7.
5 Parkoviště čp. 110 11. 7. 18. 7.
6 Rybízovna 18. 7. 25. 7.
7 Zelenýho 18. 7. 25. 7.
8 Kopaninská 18. 7. 25. 7.
9 K Vepřové 18. 7. 25. 7.
10 U Vodárny 18. 7. 25. 7.
1 U moštárny 25. 7. 1. 8.
2 Na Rozvalinách 25. 7. 1. 8.
3 Rozcestí Horecká 25. 7. 1. 8.
4 Drahotín 25. 7. 1. 8.
5 Parkoviště čp. 110 25. 7. 1. 8.

rozmístění kontejnerů na bioodpad
Peršíkov a Železné Horky

Č. STANOVIŠTĚ přistavení odvoz
2 Železné Horky u čekárny 4. 7. 11. 7.
3 Peršíkov u mostku 11. 7. 18. 7.
4 Železné Horky u pily 18. 7. 25. 7.
1 Peršíkov u kulturního domu 25. 7. 1. 8.

V nádherném čase 
22.44 hodin se 6. června 
narodil Jonášek Blažek 
rodičům Tereze a Jaro-
slavu Blažkovým. Vážil  
3,53 kg a měřil 50 cen-
timetrů.Tatínek pochází  
z Havlíčkovy Borové, do-
nedávna byl zastupitel,  
a je i jedním z hlavních 
strůjců Borovské desítky. 
Nyní žije s rodinou v Praze. 
Celé rodině velmi blaho-
přejeme a přejeme přede-
vším zdraví a pohodu.

Karolínka Tonarová 
se narodila 4. června  
v 16.36 rodičům Karlovi 
a Michaele Tonarové. 
Vážila 2,76 kg a měřila 
46 centimetrů. Doma 
na ni čekala starší 
sestřička Michalka. 
Celé rodině přejeme 
hlavně hodně zdraví 
a spokojenosti, ať 
jim děti dělají samou 
radost.

VZPOMÍNKA
Naše maminka, 

paní Marie Kučerová, 
by se 30. června dožila  
100 let. Zemřela před 
šesti lety. Vzpomeňte na 
ni s námi. 

Dcera Marie se 
sourozenci a rodinami
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Hlemýždí mňamka. Foto: ZŠ

Barevné týmy na LSK v Daňkovicích. Foto: ZŠ

V projektu Cesta do pravěku Berušky vytvořily ze slaného těsta 
zkameněliny dinosaurů. Foto: MŠ

Školka na výletě v jihlavské ZOO. Foto: ZŠ Sluníčka na pouti. Foto: ZŠ

Honbu za pirátským pokladem si předškoláci užili. Truhlu s pokladem 
našel Davídek P. Foto: MŠ

V rámci LSK jsme zdolali Čtyři palice. Foto: ZŠ

Slavnostní rozloučení deváťáků proběhlo 29. června v hasičárně. 
Deváťáci byli slavnostně vyřazeni ze základní školy a zároveň pasovali 
na deváťáky osmáky, kteří jim pro tuto příležitost připravili program.
Foto: Jakub Janáček
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Družstvo žen zabojovalo na okresní hasičské soutěži v Havlíčkova Brodě. 
Foto: SDH
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Pouťový víkend byl akcemi doslova nabitý, a to nejen u nás, ale  
i v okolí. Přes Borovou například projížděl peleton závodu 1000 mil 
československých... Foto: Hana Tonarová

Na pouť byla nejen představena socha Epigram na konci aleje, ale také 
zasazeny dvě růže nesoucí přímo jméno Karel Havlíček Borovský. Více na 
str. 7. Foto: Hana Tonarová

Vítězem mladší kategorie rybářských závodů v koutech se stal Šimon 
Šindelář. Foto: Tomáš Janáček

Poslední červnovou neděli se uskutečnilo v kostelíku sv. Víta první 
svaté přijmání čtyř borovských dětí. Foto: Jakub Janáček

Naposledy v tomto složení. Tým starších žáků po posledním odehraném 
zápasu v Herálci. Většina hráčů přechází do týmu dorostu, zbytek do 
týmu mladších žáků. Foto: Jan Burian

Na hasičský dětský den dorazilo rekordních 98 dětí, které si zkusily 
řadu disciplín, střelbu ze vzduchovky, chůzi na chůdách i chytání ryb či 
srážení plechovek vodním proudem. Foto: Hana Tonarová

Nové dětské hřiště na místě původní antuky nemohl otevřít nikdo jiný 
než děti z mateřské školy. Foto: Markéta Geistová


